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_Who was that?

Wak it his apartment? R

 How many rooms were in This apartment?

Yes.

Who did you live with?
Me.

Yéu 1lived there alone?
Yes:

How did you get‘into.thgjapaytment?

Someone got it for ne. Soméone got it for me.

Someone got an apartment fof you?

Yes.

James Stewart.

James Stewart?

Ye;. 4 o . S
Well, was this James Stewart's apartment?

Yes.

He got it. He got it.

Well, did you live in the apartment with James Stewary

No.

You lived there alone?

Yes.

Three.

Was it furnishéd or unfurnished?

Yes. firnished.
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Q Tell us what kind of furniture did it have in this

apartment?

A '~ Bedroom Set,  a couch and a kitchen ang bathroon. '

Q And did James Stewart come to visit you at this -
apartment” '
A Yes, E T

Q How often?‘

A Abgut ~- oh, about almost every Week{ every day_almost.
Q ‘Were you working?
"A Yes, S

Q wherg?

A Royal Supply Company.. N

Q When did you start working at the Royal Supply Com-
‘pany? } . .;" :

A On December 13, 1968 s

Q - Well then, ;;;n you first left home; some time you

say in the summer or spring of 168 were you working?

What?

Were you working when you first left home?

Yes -« no,

No.}i:.
When was the last day you went- to school?

A

Q

A

Q 'You;weren't working?
. :

Q

A I don't know.

Q

" You don't remember?
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going?

B » -~ R~

o » o > o

To.

No.

You say you weren't put odt,of school, you Just quit

Yes.
Were you paésing in ali your subJects?
No. .
Were you failing in all yoﬁ?-subjects?
(Xo answer.) - |
THE COUﬁT:_ | You haée to say
yes or no. - v

Yes.

Have you been going to school regularly?

-

Then you were truant from school?

—_ -t

Yes. ) : -

—— -

How many days did you go to school, say in, .ch, .-

March of 168%

O P O > H P ®

About 28, about 23 days out of that month.

.How about in April?

Every day. - - ‘ -
This is what school? |
Gleﬁ;ille. '

So you ﬁent to scho$1 every day in April?'
Almost. | |

About 28 days in March?
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A
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A Yes.
Q How about in May? How-many days did you go to'gchoél
in May? ' | |
A | Probably none.
Q Probably none?
Uh-huh. ' S '
Q So then you were living at this apértment at 11113
Superior?
Yes.
You say that apartment was rented for you by whom?
- James Stewart.
‘How old is James Stéwért?
19;
Is he married or single? . '
Single. e
Is he a friend of yours or is he related to you?- =
Friend.t '
Where does James Steﬁart live?
I dont't have the élightest:
Where was he living at thé time he.gSt this‘apgrtment?
Dontt knowi
Welliiyou just happened to run up on ﬁiﬁ?
No, - . -
Well, what caused you fo be able to meet him %o gét

“this apaftment?
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A

him to get the apartment because I ﬁas too young to get it,

so he got it.

- D P> D

L P o P O

meet him?

D » o » o » © % p > o >

_ No.

Beg pardon? .

Yes,

_In the afternoon.

Ié want to school together, Harry Davis, and I asked

.Well now, were you and Harry Davis there?

a

When?

When you talked to him about this apartment?
No.

Where were you?

‘At Glenville.

Was he going to Glenville at that time?
Well, how did you happen to meet him? Where did you

On St. Clair. " . ;

. . P

On'St, Clair. | -
Vell, what day was it you met him?

What day?

I don't know what day.

What time of day was it?

Was it on 2 weekend or middle of “he week or what?

Middle of the week.

Was it a day you were supperad *5 have been  in school?

1
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Yes,

And you weren'f in school that day?
No.

You just happened to nieet hiﬁ&

Yeé. |

Or had you called him and arranged to meethim?

No, I just.happened to méet him.

He said he would get the apartment for you?

About two months later.

About two months later he got the apartment?

Yes, sir.

Well now, in that tuo months where were you liv1ng°

At home.

é>@»>p'>a->p>@'>pa>'

So you didn't leave home until you got the apartment'

or did you leave home before you got the apartment?

A I didn't leave home unti} the'police started looking
for me. | . .

Q Then you left home?

A ‘Uh-huh.

Q Did you let your mother know whegé you were?

A Mot . |

Q " So you' just left home and starfed living in*tﬁis

apartment ang dldn't tell your mother whe 2 you were?

A No.

Q When you started living in thin »pértment, did you
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‘have a Job?
A Yes.
Q Where?
A ' Réyal Paper & Supply Company.
] Q | That was in September?
A No, that was notzin.Sebtember.
'Q I think previously I asked vhen did yoﬁ start working
there, you said in September.
A No, I did not.
| MR, TOLLIVER: Would you read back
.thé record, please and the answer that he gave.
A

“When 1 ~=- you never*didmask me when I started.

(The following questions and énswers

were read: . -

"Question: Were you working?

——

"Answer: Yes. |
"Questién: Where?
“Answef: Réyai Supply ‘Company.
"Question: . When did you start working
at:the Royal Supply Company?
"Answer: -On December 13, 1968.")
.« THE COURT: I think he did say

he stoppel..

-

When did you staxrt working?

Stai ot
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Yeé, begin.

I don't know. Some~tiée in spning'of*summer.
Qf what year®?

1968.

" So then you were working at the time you left school?

No.

You were working at the time that.you left home?

No.

Well, I asked when.did you start?

I am trying to tell'ycu. I don't know.

Well, how long did you work?

Hoﬁ long did I work?' |

Thét*s right. How many months, how many weéks?

i

About -~ about six months, four monthé, five months.

_But you are sure you stopped.-in’ December?

—

6n'December 13, 1968, I am sure of tha%fr -
But when you started, you don}t femember?-
o. |

wa‘many days a week did yﬁu'work?

Pive, | .

Whét hours ‘of the day did you work?
Frdm;8 to about 2.

8 ofclock in the morning until 2 3n the aféerncen

or 8 at night %o 2 in the morning?

A

8 in the nmorning until about 2 o!'~2lock in the after-
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noon. Sometime I worked overtime until about 4, 5 ofclock

Q Where is this partipular place locatédé
A Between 14th and 19th and St. Clair.
Q ﬁhat do they do there? '
A It;s & paper company , gift wrap and stuff like that.
Q ' Were you paid by tHe hour? |
#. Yes. |
Q How much were you paid by the hour?
A $1.65.
Q And did you Qork 5,~6 days a week? How many days a
week?. ‘ |
A What?
Q Ho% many days a week? o
IHE COUR?? He said 5 days
a week. About 5. ‘ :‘_ T
| © MR, TOLLIVER: " Thank yoﬁ, Judge;-
Q -Now, when you went to school, what hou?s did you

go ‘to schoolX?

‘A 8 to about 2:30, 3 o'clock, quarter after 3, some-'

thing like that.

Q So &ou wemen'f working and going to school a§ the
same time;~ﬁ§re yoﬁ?‘

A No, I wasn't. . -

Q Did you get permission from the Board of Education

to stop going to school or fid you just quit going?

1

A T st Bforned oriea
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Q

Now, were you working at this particular company

you mentioned in July?

A

A No,
Q You weren't working there in July?
A %%Iww. |
Q And how much dld you earn a week, approximately?
% I.don't know -- oh, about -- about, about 50-gome
dollars,
Q A week?
Uh ‘huh, .
Q Is that what you earned, or is that what you took
home? |
'A . Thét's what I took home;
'Q How much was the rent on this apaftmént?
A About 65 dollars, e T
Q D14 you'p;;“;%? - 7
A No. ‘
Q Wﬁo pa;d‘it? ‘
A I pald for it but, as far as me taking dowé; nog
Q ' Who did you pay to pay it?
y: James Steuwart,
Q | You;géﬁe him the money?
A ‘Yesﬂ .
Q He would pay the rent?
_‘.A Yes, -

TEENy
)
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floor,

O B O B O B O B O b O

in July?

» O > H > O > H

In othgr words, was this apéﬁtmgnt on the second
first floor, or what? |

Second floor,

ﬁhat kind of a building was this?

What do you mean?

Well, was 1t an apartment, two-family house?

Apartment, Apartment,

- Dpid your apartment have a particular suite number?

No,

Was it upstairs or dounstairs?

. Uﬁsﬁairs; in the back,

In fhe rear? ‘ - ' -
Yé%i

Now, you had said that -~ pardon me,

-,

'You say you were working at this.-particular place

———

Uh huh,

Aﬁd you worked five ‘days a: week?

Uh ‘huh,

Now, you saw the defendant on what date?

23rd, |

What day of the week was that?

I dontt ¥now, -

Had you worked that day?

No.

Ty,
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Q Vere you supposed to work that day?
A Yes, |
Q You didn't go to work that day? |
A I;!o.‘ |
2] Did you go to work the next day?
A Yo, |
Q ﬁd you go back to work?
A Yes,
Q b.’hgn?
A About two or three days afterward.
Q ,'D‘id you call and ‘i:e.all ’cl}em you weren't coming to
work? . ' o
Noi
Yo{x Just didn't do '1t2 o
I just didn't go. _; - |
You never to;d yéxzf ’boss that y-o.u weren't goling?.
No,
Vhat was the name of your-bosa?
I don't know .
Did you have 8 'supervtso'r?
Mr, Greene,, ‘I think his name 1s Mr. Oreene, |
forget. | | |
What kind of work dild you do?.
I was delivery boy on tng truck,
Dig you drive the truck?

O B> O MO O > O P H » O W
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¥
Q.
-~

D O » O > O B

Home?

‘But you can remember seeing the defendant on the

No, | . _— B

What was the name of the driver of the truck?

I have forgot hls name, too,

You can't remember his name?

No:

But you remember sgeing“the defenéaﬁt?~
Yéso;

And what date did you say you saw him?
On the 23rd.

You remember that éqte?

Do X remember 1t?

Yes, N

Yeg,

You can't rémember;when you started.warking? i

No«

.
— — -

-

Yes,
You are in the Defention Home now, is that correct?
Yes.

How long have you been there?

_About’ a month, month and a half, two months.

You don't remember when you went to the Detention

)
go I rememberwhat date?
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Q Yes,

A ﬁo.

Q But you can femember the 23rd of July?

A Yeah,

Q I~;ée. What name did you use wlen you went to the

Detention Home?

A Walter Washilngton,

Q Have you used any other naﬁes, other than "Walter
Washington™?

A Yes, .

Q . . What others have you used?

A Walter ﬁrcwn, Waiter Dennis, Walter Banks.,

Joseph Train,

-Q Joseph who?

A ~ Traln, Billy Stewart. o '
Q -Now, telling the Court and jury; what was the

-

necessity of using all these names?
The police was looking for me,

How long have the police been looking for you?

o 0L >

Oh, about since Sepéembgr or June =-- it was in June
when they started looking for me,

Q About last year?

Yes, )

A
Q What ave you in the  Detention Home for now?
A

Arsnn,
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>
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3

)
3

A

<

.

Arson?

Yes,

You mean you trigd to burn down‘some place?

Yes,

Whé}e?

South Boﬁlevard.

Have you been in the Defention Home prior to this?

Have I been? bid I go to the Detention Home after—

Before this last time that you are there now,

‘Before? Yes, I been there,

What were you there for previously?

Auto treapass --.ch, previously?

Yes . . - - i

Arson, e

You were there befqré this, Tor~arson; i3 that right?
Yes,

.Aﬁd what other things have you been to Juvenile Court

Arson, auto trespassing -- oh, arson, auto tres-

passing, -and stealing,

Q.
A

" Anq stealing?

Yea,

How many times have you been to +uvenile Court for

different offenses?

S T R i)
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A Five, six times;

‘Q And have you ever been sent to,'say, Hudson~Faﬁm,
or Boys Industrial School, or some place like that?

No.

Were you placed oﬁ probation?

Yes,

What ig the name of your probation officer?

Mr, Gedan,

Where is hils office located?

In the Juvenile Count Bureau,'in the annex, -

. In the Juvenile Cﬁuru Building?

Yés, In the annex,

O > O » O > O > O =

Now, ‘Mr, Laurie asked you whethef or not he contacted

you while you were “In the Detention Homg. Z

Did you talk to this man, this gentleman here

(indicating), Mr. Laurie, while you were in the Datentton

Home?
A Yes, sir,
qQ - Did - you talk to any.police while you were in the

Detention Home?

A Yes, .

Q Did §$u talk to Sergeant Joyce (indicating)?
A Yés.: ] '

Q thille you vere 1n.the Detention Home?

A Yes,

T T
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Did you send for them or d1d they just come over to
you? |

They come pver to see me,

Ang they started talking to you about this case?

Yééa

Did they tell you anything about how they just

- happened to come over amd-talk ‘to you absut this case?.

O > DO > O B> O B O >

A No,
Q They didn'te
A No, .
Q ~ They just came over and started talking to you about
this case? | |
No;
 They dildn't? | : .."'
No. . L o
‘Wéil, dié~§;;-séhd”fbr them?” \
No.
What caused them to ceme?
Well, I was at the Workhouse and -
You uwere at the Workhousze?
Yes,
Whenfﬁege you at.the Workhouse?
I went ov the 17th of December, 1968. ‘I éot out .

S

on the 24th of January, 1969,

Whot were you there for?
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26th,
Q
A

Police

And you were elghteen in March?

Carrying one concealed weapon,
What were you carrying; what kind of weapon?

A Knife,

" A knife?

¥

Yes,
Hou long was the blade of that knife?
About 10 - 11 inches,

About 11 inches?

-Uh huh,

The police caughé yqu'carrying the knife?
Yes, | .

And they arrested youéh

Yeé. |

And you =ay you. are eighteéen now? .

Uh huh, >

-

Uh huh, I just turned eighteen in March, on the

You were sent to‘the Workhouse from %hat cﬁurt? :
Judge Hiller was my Judge, from over at the Central
Station,

So at that time you were seventeen?

Yeg, |

When you were arrested, did fhey ask you how old you

———

b T At e i i
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Yes,
How old did you tell them?
Nineteen,

You told them you were nineteen?

3

" Yes,

And that is how you got serit to Juvenile Court?

No,

‘Pardon me -~ that is how you got to Police Court?

-Yes,

THE COURT: Mr, Tolliver,
we will take our recess at éhis-time}

While you are outside éf the courtroom,
dqﬁ't talk to anybody, don't let anybody taik to you

about the matter, \ .

(Thercupon a recess was had,)

—
e —

——

i
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Sergeant Joyce? ) — e

Yes.

THE COURT: Proceed,lpleaée;
Proceed.
(By Mr. Tolliver) When we recessed; where did you go?
Upstalrs.
Upstairs where?
Just upstairs.
And upstairs, did you talk to anybody?
Right
Who did you ta;k to?
The man over there, 'sitting down.
wﬁich man sitting down?f.ﬁ
Thghthird man, where you are at.
This one on the end here?

Yes. : E C -

YeS. + - ' -. .\: A'
Uh-huh, what did you talk about?
Basketball. |

Basketball? '

You didn't talk about the case?
I\IO. R
Now, you 'iere at the Workhouse;, 1is that right?

Yes.

Did you tell somebody out there tl.at you wanta&yto
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inform

> 0 P ©®

out of

on Ahmed?

Did I tell anybody I wanted --

Yes,

No.

'5 - -
-~ that you wanted to be an informer?
No.

" MR. TAURIE: Objection.

THE COURT: ' Objectien sustained -

(By Mr. Tolliver) The police just came up to you

a clear blue sky? .
| MR. IAURIE: ObJjection.
THE COURT: . The objection is
: ové:ruled. | |
| MR. LAURIE: - ' It'may-ﬁot have
" been a bo}iceman.: - - -
THE COURT: ‘ T Tﬁe obJec%ion is
overruled. A |

" out of

Ahmed?.

(By Mr. Tolliver) The boiice just came up to you

a clear blue sky and started talking to you about

No. :

-Had -you been an informer before?

‘MR, IAURIE: _ Objection.
THE COURT: - Objection sustained.

MR. TOLLIVER: How did the police

ey -

o T i + e g S Dbt i
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know to talk to you?

MR. LAURIE: Obj ectionf
THE COURT: Sustain the objection.
MR, TOLLIVER: X beg your pardon?

. THE COURT: . Sustained.

Q (By Mr. Tolliver) Where were you when‘ﬁhe police
first talked to you? ' a
In the Workhouse.
The WOrkthse?'
Uh-huh. e
. What day was this, or what month was it?
In December. |
December?
Yes. .
Of last yggr? ) . L
Yeé.'
What were the names of the police officers?
Chuck and Smitty -- John Smith, and I don't'know the

other onets last name.

Q They came out to the Workhouse?

“A-- Yes., |

Q And-&éu were there for carrying a gonceéled weapon,
a knife? - : o 3

A Yes.

Q What name were you there under?
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A Walter Brown.
Q That is not your real name, is it?
A No. |
Q | ~§nd he approacbed'you about being an informer?:
‘1§ﬂi MR, CORRICGAN: Objection.
MR, LAURIE: .. Objection.
'THE COURT:. - Sustained.
MR, TOLLIVER: Did he approach.
you‘about giving evidence? |
A bid he approach me about giving evidence?
Q‘ : Giving evidence? |

No, he asked me did T know Ahmed, and I told him I

was over to his house.

Q This is how the conversation started? -
A Once or twice,yes. .
Q Noﬁ; at that particular time; John Smith. hadn't

o

arrested you,’had he, for the offense that you were in,jail.

for?

A No, he didn't arrest me at all.

Q Where were you arrested for that?

A On 105th and Superior.

Q - ‘And what was the occasion for your being arrested,

what had you done that caused the police to notice you?

A I was carrying a concealed weapon, an Arabian knife.

- Q What?
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THE COURT: An Arabian knife.
THE WITNESS: And one of the

people up there and called me Rachine.

Q And -the police came out and arrested you?
A Yes.

Q - Did you tell the police‘at that time you were a

" Black Panther? - |

A No.

Q How long had you been in jail before Detective Smith
started talking to you? ‘
| How long?

Yes.

About 6 days.
About 6 days?
Yes, |

———

'Had you expécted his visit? . -

No. i ' v
You didn't know he was coming? ' |

No.

What senfence did yﬁu get for carryihg this knifeé
$107 fine. - |

Digggou get any dgys?

No, |

JUst'the f£ine?

- o P O P O oo P> O > O > o ®

Yes.
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Q No days at all?

A No.

Q Did you pay the fine?

A No.~ |

Q You worked the fine out inthe Wbrkhouse?
A Yes. » : -

Q. How many days were you there?

A 36 days.

Q AE $3 a day?

A - Yes. o

Q .Thén, when you got out of the Workhouse, where did

you go, what did you do?
A I was took over to Central Police Station and then

. i

took over to the County. . .
| You were ta&¢§~§ver to the,CentrQI'Pﬁlice Station?
Aﬁd,then taken over to the Co;nty. .
What vere you taken %o Central Police Stééion for? '
To be charged. |

With what? - -

First‘degfee nurdex.

Are you charged now with first degree murder?
S ‘

First degree murder in connecbién with what?

A stabbi-g up on 105th.

O ' © B O » o P O B o

When dida this &abbing occur?
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N
[6)

September 12th.

How long wéreayou in~tﬁe'00unty‘Jail?

Two months, or a month and a half. -

'And what were you 4vihhe -€ounty Jail for?
First degree murder and arson.

Were &ou charééd with first deéree murder?
Ybs.

What happened to that case?‘

I got a ™o bill."

What happened to thé‘arson casé?
I still have it;

Are you charged wiﬁh it nﬁw?
Yeé.

Are you out on bail?

e, . L.

R No. T — -

O P o » .0 P O > o B oo > O > o >

' When did you leave the‘Coupty Jailhand go over to
the Detention Home§ : 4 |
A . In Januaronf February, the beginning of February
or the end of January. R ) |
Q YWhere are you charged with grsen, in'Juvehile-Court
or thisvcéur?? | |
A I anm not charged any more, I.was committed.
Q What do'yqu mean -you wexé committed?
A I was committed to OYC.
o .

Ohlo Youth Commission?
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A Yes.
Q Have &ou been there?
A No.,
Q ¥Why have you not.gegn to 0¥C?
A Because of here.
Q Because of this éase? -
A Yes.
Q Now, you have hgd conversatlion, how many convérsations

have you had with Mr. Laurie or.Mr. Joyce about this case?

A Pwilce, I think. N

Q: ..When was the first time? ’

A At fhe Detentioﬁ Homel

Q Thét was afte;lyou left the County Ja;l?

.A . Yes, after I was committed to the Deﬁéhtion Hone. _,2
Q When did‘you get %be no b;llggn;thé.fifst deéree_
murderé' - ‘ - o ’

A | In January 6r the beginning of February.

Q

Now,priok b6 the time you got the no bill, had you

talked to Mr. Lourie?

Prior?

YVes.

Yes., - -

Prior to nat?
You mean -

Befuie. chak?
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A No.

Q What was the date of the no bill?

A I dontt ‘know. |

Q Caq you tell us when if was you first talked f@erﬂ
ﬁaurie? |

A At the Detention Home, that's about it, thet'sall I

éan tell you.

What part of last month?

-~

qQ You can't remember when?
A No.

Q Vas it this month? -

A Né. |

Q Last month?

A , Lagt month.

Q

A

—,

Beginning Or —m 1t uas at_the end of February or

the beginnlng of March, I think.

Q That's the first time you talked to Mf{ Laurie?
A - - Yes, T think so.
Q But you had talked to other police officers about

this case prior to that, hadn't you?
A . Uh-huh,
Q And you say you talked to Detectlve Smith while you -

were in the worhhousn°_

A . Yes.

Q That was in November ry December or when?
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.

December,
In December?

Yes,

O > o >

Now, when were you arrésted or charged with that

¥

first degree murder?

A On the 22nd of January,.I was charged with. first

'

degree murder.

Q . You had already talked to Detecfive Smith, is that
rignt? - - |

A Yes. .. & -

Q Néw, did you talﬁ to him agaln after you had been
charged?- '

A . Yeé.

.Q And where were ypu.when you talked to Detective Smithk
A Where was I? : o “4':} |

Q Yes. . ; ; I .
A In the Detention Home.

Q Jdn the Detention‘ﬁome?

A .Yes.

Q Did you tell him about this charge of first degree
murder? ‘

A He knew about it.

Q : He kmew about it? i

A Yes.

~Q Were you promised anyihing by Deiective Smith?
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No.

In connection with the first degree murder?

Nope.

Were you told if you cooperated they would do some-

thing for you?

A

- Q

Noﬁe. . - S

Were you told by Mr. Leurie that they would do some~

thing for you if you cooperated?

o P & > o > o ® O > o >

Q

lives at 9909 St, Clair?

A

.'Y

Nope. .
They asked you to testifj in this case, is that righﬁ?,
Did they ask me?
Yes{

es. «:

And you said you would?

— -

" . Bh-huh. P IR

ﬁid:you ask'thém; "What is iﬁ’it‘for me if I test@fy?‘_
No." | |
You didn‘t? - R
Nope.
You are just doing this out of civic duty?
MR, LAURIB: P - Objection.

-+ THE COURT:  Sustained.

(By Mr. Toiliver) Now, you say that your mother

4

‘Uh "h ;:h . '
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Q Describe that house for us.
A ~ It's an apartment bullding and it's upstairs, up over

a p?inting shop or a paint shop, something like that.

It*s a printing shop, I Think.

And she lives there nou?

Q

A Yes.

Q Did you ever tal# to her about this case?

A . Yes. |

Q Did you talk to ﬁer abéﬁt your relationship with the
police? o 0 |

A No.

Q Did‘you talk to hef about Mr, Laurie's asking you to

testify in this case?

Yes..

1
*

You told her a1l about 1t?— -

Uh—hUh »

N

But when you moved you didn't tell her where you were?

No, I havent't seen her.

& P o » £ >

When you were at this apartﬁent at 11113 Superior,
did you live there alone or with somebody? '

A Alone. |
Q@ . Did this Mr. -- what was his name that you said rentea
the épartment for you? ‘ -
A | James Stewart.

Q Did he cr~e there somebimes?
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Q
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A

Q
é A

.ﬁight; yep.

Yes,

Did he stay overnight at any time?

. No.

You lived there completely alone?

" Yes.

How long did you live there?
Quite a while.

What do'you mean by quite a while?

‘About 3 or 4 months.

Have you testified against any other persons in any

other cases, other than this one?

Testified against them? - No.
Other than this one?

That is right. : - L

Beg your.pgrdon? . e .

When? . e
Have I%
Yes,

No.

- On the 23rd day of July, wﬁat'day was that on, do you

remember? -

What day was it on?

-

- Yes, what day of thevweek was 1t on?

No, I don‘f remember,
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Bgﬁ you are sure it was the 23rd?
Uh-huh.
Now, had you worked that week?

Had I worked that week?

H

.Yes.

Yes.

What days had you wéyke&?

Up to about one day before that.
One day before what? |
Up until the 21st. .

Up until the 21st?

o Yes;

Did you work on the 21s%?
Did I work -=- yes. ' -

You worked on the 21st? L

_— -
—— -

Yes. -
But you didntt work the 22nd?
No. :

You didn't work the 23ra?
No.

Did you work thé olithe
No.fl:

pia you work the 25th?

No.

Whe.: 81X you go‘back'to work?

}
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The 26th.

So then you were off from the 21st to the 26th?
Uh-huh,

Is tpat~right?

Yes. |

And you worked five days-a week?

Yes.

Is that Monday through Priday?h

Yes. o

When you went back, did you give your employer any

explanation as to why you were off?

A

Q

A

Q

(Witness shakes head.) -

Just went back and'started working?

-

Yes. . e

-~

Didn't ask you anything about where you were for five

——

No.
Just went back and stafted‘working?
Yes. ' s

Now, have you talked to :¥Mr, Laurie and the Police

Department ébout your testimony in this case?

A

Q
A
Q

‘ Have I ‘talked to themf
Yes,
No.

Have fher taken you out on Lakeview at any time so

pR s chy T
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you could show them where you were or where you weren't?

A No.

Q You have been in jail ever since?

A Yés., |

Q Ybuhhaven't beéﬁ out of jail at no time?

A Not since December 13th, ™

Q Not since when?

A - Not since December 13, 1968.

Q You left the,Workhouse and then came over to the County
Jail? | _— |
A Yeé.‘ |

Q When you first testified, you mentioned the- day of

“the 22nd, do you recall that? -

- i

A Un~huh. .

Q What dig you say happgned on the.22ﬁd?

A Wnat a1d I say happened? B )
Q Yes. .

A I didn't say anything happened; I said that -- this

was the day they told us there was'going to be a meeting,

that's when I went up to Safari this next day}
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Now, ‘what is the ;;iaf‘ari;?
A bar,
Where 1s that?
‘ITn a hotel or a motel on 155th and Superior, ;
Ané that was on the 22nd? : ‘ ' S
Yes., | %.
 “Andﬂh®w long -- o ) '%
I mean, on the 23rd. . : : ?
On the 23rd? %
Yes, . E
How long did you stay at the Safari? ;;
fbout half an houf. E
Then where did you go? ’ .A.£?
Over at Ahmed's house, e ; ‘. f? 
How éid you get there?. ‘Do yog/haﬁé'é carg =€ 
.Waikedi T i - R

You walked?

Yes,
' You walked from 105th and Superior? -
Yes.,

Po 123rd gad what?

Auburndale, ‘

You walked all that distance?

-

Yes. It is not a distance,

2 > O > O » O b O B O > O B O B O B O B> O B O » O

¥When you say you got thire, Mme3 wasn't there; 1s
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“knit, a blue knit,

o ®» o » B »

that right?

A No,

Q Noﬁ, who did you gfay went with you?

A Me and équirrel and Sgntée and Otis and scme more
people, ' ‘ .

Q All of you were at the Safari?

f Yes, we were all gathered at the Safafi.

? All of you decided to walk over there?

A Uh huh,

Q How weée'you drezsed at that time?

A The Panthers wasn't wearing anything speélal.

Q Hou were you dresseé at that time?

A I had on a patr of blue shadow-striped pants and 8

‘- : ;

Q@ And there was a group of you that left and went over

— e

there, is that right? =~ -
A Yes, ’ : . , v
Q- And after you got there, this is wheré{you say-you
saﬁ the wegpons; 1is that right? |
Yes, |
But you don't remembér whiat day of the week thls was?
. N°:L;
You stayed there houw iong?
From about’ 9:00 to about 12:00,

' Is that 12:00 in the alcesnoon?
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Yes,
Then you left?

Yes,

- Now, when you say:that a rifle was found the next

>

Yes,

—- you toole it out, is-~that pightz

Yes,
And the police found 1t?

Yes,

Were you arrested or charged for that?
No. |

Wefe you there when the police found 1t?
Yes, ., . |

Did you tell them that you brought'it‘there?'

———— -

Yes, _ -

But they didn't arrest you, didn't charge you with

anything?
A ) NO.
Q The police weére at the-125th Street address, whére

you took the rifle?

A
Q
there?

A

Yes. ..

They were already thers, or they came after you got

Coma avcer I got there,
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VWere they looking for you?

Looking for the boys that had the rug,

Had what?

.Looking for the boys that had the rug, 2o 1t was me,
had thé‘rug, | |

Where d1d you get the rug?

From Ahmed's house, .

You told them that you had the rug?

> O > O H = O b O

-He asked me about the rug and I told him there wasn't
nothing in it, and they saild, let them see the rug and,

1f there was nothing in it, they would let me keep the rug.

Q They looked for 1t and found 1t?
A Yést '

'@ 'They asked about the gun? P B
& Yes, ' . T |
Q tnnd you f&iémthém yéu hgd bfought-it there?

& Yes, ;

Q But they didn't charge you with anything?

A o,

Q They Jjust let you go?

A Yes,

Q And ‘then where dig you go after that?
A - Home, .

Q That's 9909 St, Clair? -

A Yo,

»
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Where?

11113 Superior,

Your first contact then with the police In this case
vhen you wére in the Deterition Home?

No.

When was if.

At .the ‘Couttty,

And that was when?

-Sometime in Jahuary or February,

And that was Detectlve Smith?

Yes.,

In this bullding?

O b O B P O O > e O > O

I guess this 1s the building, Is this where the

County Jail 1s?

Q Yes. -
A . a1 right. oo
‘MR, TOLLIVER:  Fxcuse me a moment,
Judge,
Q@ . (By Mr. Tolliver) I believe you testified that

you were charged with murder?

A . h huh,

Q Where were you charged at?

A s Where was.I charged at?

Q Vhat court were you charged ﬁh, for mourder?
A I was not charged in a court
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Well, you sald the Grand Jury no-billed 1it?
Yes,

Well, you had to have been charged,

I wésn't bharged in no court, |

pid you go to court for murdsr?

Yea,

What court did you go to for-murder?

> O >» O » O » O

The same court I went to for the other, Central.

Police Station,

Q Where was that? .

A Central Pollce, I guesé, is where 1t is,

Q | And when was that?. | |

A Sometime 1in January, at the end of January, or the
" beginning of Fébruary{ : L |
Q Did yod have a lawyer at that t}me?“yf-

A o, T

Q How many,times d1d you go there, next door you are

talking about, the Police .Station, Police Court?

I told you, I don'g know where I am now,

Well, you were at Police Court'tﬁen,.weren't you?
I guess so,

Uqu@ the second floor?

I guess an,,

- How mawn timeg d1@ you go to that court?

= O > O » H >
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- Once?

Yes,
Q What happened to your case when you went to court?
A They asked me, did I walve the "expedition",

They wouldn't let me plead guilty or not guilty, They

" asked me 4id I walve the "expedition.” Somebody answered

;’orw me,
'Q, . Then what happened?

Then they took me up to County,

What name were you gnder, over there?

Valter Broun,

Walter Browun?

Un huh, .

So then you were formally charged wiiﬁh first degree ;
murder? | P T .
A Yes, T o I |
Q@  As Walter Brown? N N
A Yeg ¢ | '

. Qr:i " What adéress dld you' give as Walter Brown?
A 11113 Superior.l )
’Q Dld they gak you when you were bérn?'

~ Angd vhere you were born, as Walter Broun?- |
A - Yes,

Q , ;&Jnat did you tell them?

A I outbdd them I was boen in 1943, March 26,

““'v
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Q Wheré?

A Here,

Q. Cleveland?
A ,Yés;

Q:

'pid they ask you for any- identification to show you

‘were Walter Broun?

A. Yo, )
Q - The police didn't ask you for any ildentification?
A "I told them I left it when they arrested me,
MR, FLEMING: I didn't hear that
answer, | ‘ |
THE COURT: = - ~ ¥ould you read it,
pléase. |
(Question and answer read by reporter.)
Q (By ﬁr.»Tolliver) So then you ggre':;~they set a“

— -

e, . -

bail on you? ‘ - »

A Did they set a:bail? ;ﬁb, on first degéee murder

there is no bail, - |

Q So then yoﬁ were transferred tb the Gfand Jury?

A If that's what you want to call it, . I don't’kno%
vhere I went, 4

. Q ~ Now, when did you learn about the "no bill"?

‘How did you.iearn about the "no bill'e

- A Reaq th: vaper,

Q@ - 1l was ln the paper?
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A In the news, yes, on TV,
Q Nobody came up from the sheriff's office and told
you, you had been no-billed and you éhould be released
from jail?
A The; didntt tell me I was shpposed.td'be releasea, '
T had another charge, |
Q Well, did you answver to that charge - arson?

Yes, . | |

Has the bail been set on you for that§

I don't have a ball; I am a Juvenile,

You dén't have a ball at ali?
" Juveniles don't get a ball.

Tnéy do get ball, sir.

X don't know nothing about 1it, . : i

So, in other words, yod were én_gdulf'for the murder.

o » o > O » O >

g -
A— -

and a juvenile for the arson? Is that what youdre telling

b@b@ﬁ».

ns? S ' . . :
T-was a juvénile for Bothg
For the murder, foo?
Yes ¢
" You told the police you.were nineteen years oid?
. I told them I was nineteen, but they knew I was
seventeen, : , . -
Q@ . So you went to Juvenile for murder?

‘A I went to Juvenile Court for arson,
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Where did you go for the murder?

. Sir?

I didn't go to court for murder.

~

Q
A
Q What«coprt did you go to for murder?
Q

You sald thé case was no-billed?

A
A I didn't go to court,
Q

You sald the Grand Jury ng-billed it, is that.right?

A They no-billed 1t, - I didn't go to court.
Q - Then, how d1d it get f£o the Grand Jury, then?
A I don't have the slightest, You have to read up on
that. ' | |
f:Now,farson; Yhen were &ou charged with arson? )
when I vag charged with murder,

What date was it?

- H

o, -

' On the 22nd of January,

[
—~ e, — -

‘You were chargeé with both cases at the same t;me?'
Yes, ) _ o

What is the disposition of the arson case?

Q

A

Q

A

Q

A

Q

Is it still pending?
A -Is the arson stili pending?

Q Yes, s the case still pending?

A .If,;:don't go to tﬁe army.

Q 5 Wnat do you mean, if you don't gn to the army?

A if I cdon't go to the army, it ts stilll pending.
I

am going to the army, sir.
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Q Vhen are you going?

A Tuesday .

Q This coming Tuesday?

A Yes, | .

Q You sald you had been sentenced to the Boys Industrial
School? |

A~ Yes,

Q What was your sentence there for?

A For érson. ‘

Q For arson?

A Uh huh, '

Q But- I asked you, what was the disposition of tt_:e.

arson case?

- Q
A
Q
murder?
A

Q

Hell, what -- I was seﬁtenced to 0, Y. C.

But if you go to the army you won't have to go?

— -

—— .

"No. " , -

Now,; were you charged in the Juvenile Court for

No,

Well, when you went to Juvenile Court, did they read .

to you what you vere there fore

- A

Q—.
A
Q

Arzon, , 2
Not for murder? _

Arson ard auto trespass,

Arson zud auto trespass?

o oo TP T
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A And contempt of court,
Q And contempt of court,

Did you go to any court where they told you, you
were charged with murder?
A ¥o,
Q But you say the Grand Jury no-billed the murder'
charge, even though you never went to-any court for -Lt?

Is that what you are saying?

A ‘Yes, ‘ ‘

Q Tnis happened in Fepruary?-

A The end of February or the feginﬁing of March,

Q ‘The no-bill, and you'reéd 1t in the paper?

A YéS( C |

Q Nobody came up and tolé you that youf«murder case

had been no-bi;led?

A 'No, -
Q Now, you say you_couléh't get a bond for the mufder&

48 that right?

A No.

Q ¥Who told you that you couldnt't get bail for the
-marder? | N

A T The'éeputies up theré.-

Q | No Jjudge told you, is %hat right?

A No, .

Q ‘You didn't g6 before any court, any Jjudge, and ne

i
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told you that you couldn't get a bond because of first

degree murder, is that right?

A No,

Q_ . Yet yoﬁ gay the Grand Jury no-billed you?

A Yes, | |

Q | How, when did you enlist in the army?

A When dig I -; I enlisted in the army the 26th or

the 24th of March, 1968,
- When dig you take your physical?
The 24th, the 25tn of March, 1968,
And what name did you gilve when you --
Walter Washington, Jr,
.Ndﬁ, did you go in voluntarily or were you drafted?
I volunteered, ‘

+

When.did you next hear from the service?

—_— o

» L& > H P O » O

giel Septembe;: once, in Septembe? once, and I asked
about it again about two or three weeks ago. .
Q When you say you heard about it once in December,

where were you at that time?

A ' tbcem@eré

Q Yes,

A The beginning of.December, on the street,

Q And what did you do? Did you go Joun to see about
it '

A Nos i didn't have my glasses..
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Q | Did they call yéu?‘ .

A They asked me when wés I coming ﬁéek to take fhe
physicgi overl. ’

‘What did youAte;l them?

When i goﬁ.my glasse;.

Did'you gét youyr glaﬁses?

-No; .

:Havé you faken thé physical over§

‘No.

O » O » O » O

Then you say you are going to the army on ”uesday? ‘
h: Yés. '

Qo ‘ Even though you haven't paﬂsed the physical°

' oh, 14 will pass it

But you don't have your‘gléssesé --‘ ' ﬁ'

I don't need them, ‘ L

— —

i . P

A

Q

A ;
Q 'Well, have you taken another physical? _
A ;q'o_.‘. P . . : :
Q

You told the*Court and Jury yeuvbad been “in jailﬁ

ever since December Qometine, haven't you?

A ‘ December 13thy - X mean, you have "one to tuelve"
before that.
Q ' I am- Just a°k1ng you, didn't you say you were in

ﬂail in Decembec? »
A YeSQ - '. : o ’ -

G, Qgém.ude 13tn on," is’ that riont?
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Q Yes, s0 you haven't taken any other physical, have you?
A I didn*'t say I had. |
Q So you dén’t haﬁe your glasses, do you?
A No.
Q So then, who told you‘you were going to the Army
Tuesday? |
d Oh, I'told them I was going'to'the Army.
Q You told who? |
I A . My probation officer told me that I could go take the

test Tuesdry; I won't fail..

Q So they are going to let you out of jail tc g0 fake
the test? R : S
- Uh-huh. S
Who made'that arrangemeht? o ] :
My probation officer s
Who 'is that? -
Mr. Gedean. l
Mr; Gerdean? | Phatts the probataon officer's name?
From Jnvenlle Court, yes.
And it is understood, if you pass the examlnatlon,

then you n@n't ‘be in the Boys Industrial School is that

right? = -
A~ Right.
Q Ybu.wili be inducted in the Service?

A Yésﬂ

T e
A e e
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Q What time Tuesday are you supposed to go?
| A I doﬁ't have the slightest.
- Q You will be taken from the Detention Home?
A Yé%: ' e
Q Now, were you subpoenaed here?
A Yes.
é | Did you get a subpoena? .
-Az “Yes.,
9 When did you get it?
‘A Today. = - ';» "
Q Téday?'
A Yes,
Q Ané where were you when-you received it?
A At the Detention Home. T .’~ L
- Q 'When were:yggﬂsenténFed to thg,Bdﬁé:Industrial School
for arséni and I think you said arson énd contempt of court
and auto stealing? |
A About two wéeks ago. !
Q .About two weeks ago?  ;
A About that. :
Q- But you never went, is tﬁat right? i
A No;:; o 3
Q ' Now, at the time that you went to Juvenile Court %
., " | for trial, dia you plead guilty or not guilty? ‘
‘A I pleaded guilty.
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Yes.

Who?

" Mr, Demopolis.

‘What is his full name?

I don't know.
How did yod get this 1éﬁyer?
My mother got him for me.

Your mother?

'Yés.?

You ﬁlead guilty? .

. Y:es' o

Now, at the time you pkead guilty, did you.tell

the Judve you were going to be a witness in tnis case?

A

Q

No. S I i L

RS

Then what caused you to stay in: the Detention Home

—

and not go to BIS°

Q

Q

MR, LAURTE: " objection.
THE‘COURT: ‘Overruled.
‘ THE WITNESS: I was at the Detention

. Home with a hold on ne.

Who put the hold on you?

.-« MR. LAURIE: ' Objection.
" iHE COURT: ' Overruled.
THE WITHESS: ’ I dont't know.

(By . Tolliver) You didn't request it, did you?
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A " No. .
/ . .
Q. So because of the hold then you are not down at -BIS,

1s that right?-

A That is right.

Q@  When did you know you were coming to Court here?

A Today. |

é Now, during that two weeks, did you talk to anybédy

about this case?‘
A Did I talk to anybody? No.
Q Yes, from the time you plead guilty until thc time

you got your subpoena, did you talk to anybody about this

case?
A Nope. v
Q Nobody? B S 3 ’
A ‘Nope. .~ S ,.4.‘-1.1/ R
Q bia you talk to your probati;n officer about this
case? ~
A Yes.
Q Does he know that you areﬂgoing to be a witnéss in’
this case?
A ‘I‘guess sS0.
Q' " Well, did you tellhim?
A Dl I %ell him? ’
Q Yes.. .
A I didn't know.
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tvo MI‘.

Q

You didn't know what?

I didn't know.

You didn't know what?

Tha§ I was going to be é witness.

You had talked to Mr. lLaurie?

Yes.

Did you tell your probation officer -you had talked
Laurie about being a witness in this case? '
He knew it,

Did you talk to your probation officer about it?
.Ygs. |

So your probation officer knew you were going to-be

& witness in this case, didn't he?

A
Q
A
. :
A
Q
A
Q

I guess so.-
You told hlm, didn't you? ) ,A.L/
I keep telling him I didn't say anything..

You didn‘t say anythlng about what?

About this,

To your probation officer?
No‘.

And in other words, you are telling this Court and

this Jury that at no time did you tell your probatlon offi-

cer ﬁhat gbu bnev IFxed Ahmed Evans and abtout your being up

in that apartment on the 23rd?

A

He already knew it.

i ———

T e M S S 5%

(17 e o




- 355

O > o

o > o » o »

He already knew it?

‘Yes, he was there when I told him.
When you-told who?

Mr. Laurie, Joyee..

Mr, Joyce?- )

Yes.

Your probation officer was present when you told him?

Yes.

So you never talked to him about it, other than that,

is that whét you are saying?

A Yes.

Q He never talked td you about it?

A . No.‘ |

Q Now, in respect to the murder, did any:police officeri
talk to you about this murder case? - |

A M& ﬁurder case? B _

Q The case you said was no billed. \

A Did they talk to mé? |

Q Yes. )

A Yes, .

é' ¥Yho were they and when? .

A . Detédtive John Smith and a guy named Chuck.

Q And the.obher one was Chuck? )
A Yes.

Q Who told you that you werc being charged with murder?

et - o —
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A The policemen, when they charged me over at Central

Police Station.

Q Tney told you-that at fhat time?

A Yes.2

Q Did you have a 1awye§,at that time, when you went

to Court? :

A No.

Q ‘You had no lawyer at all?

A Ho.

Q Yas your.mother there at the timg you went to Court?
A Na, she didn't know it.

Q Youjdidn't tell her?

A I couldn't tell her.

é Did you make a statement as to thé mufaer? ' !
A Yes, yes. . - .

Q What? -

A Yes. v

Q And in that statement, @id you deny it or did you admit
it? S |

A I denied it.

Q You denied it?

A Yes. - | )

Q Where we:: you when you made that statement?

A Central. Police Station. ’

Q Do yuwu .emember the detectives who took the_statement?

£
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No.

Do you remember when it was you made the statement?

No. .

I ﬁel;eve'you testified that your mother still lives

at 9909 Sf. Clair?

A

./
Yes.

'MR,'TOLLIVER: . Judge, that's all
we have at this time; we r@serve the right for
‘further cross-examination. ‘

MR. LAURIE: . . Nothing further
ffom this witness, Judge.

| THE,COUET: ' . You.may step down.

| (Witnesé excused. )

MR, CORRIGAN: Thcmasw 'Ifani er.

—_— . -

MR, FLEMING:

———

While we are ..
waiting for the witness, may ve approach the

A

bench, your Honor?

(Whereupon a discussion was had between
Court and counsel, outside the hearing of the jury

and off the record.)-

-~ e as
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THEREUPON, the State, further %o maintain
the Issues on its part-to be maintained, called as
a witness THOMAS J, ILANIER, who, being first duly

" 8worn, was examined and testified as follows:

o
DIRECT EXAMINATION

BY MR. CORRIGAN:

Q Will you state your name, please?

A ‘Thomas James Lanier. ~

Q Kéep your voiceiup =0 that these people in the back -

are able to hear you.

O > o > o b o >

Th?mas James Lanier.

How do you spell- your last name?
I~g-n-i-e-r.

‘Where do ygg_}ivg, sir? _ .7
3016 South Baulevard. .

Do you know a man py.the name of Waltéi Washingéon?

Yes.

You have to respond with ybur voice rather than by

nodding or shakihg your head, you understand?:

A

Q

A

Q .
" A

‘ (Witness nods., )
Did you see Walter Washington here this moxrning?
‘Yes.

Is he the young man that testified Just before you?

Yes,
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High.

A

Q

How long have you known Walter Washington?
About a half a year, about six months.

A little louder, plee}se.

Aboyt six monfhs. | .

When qiad yéu first come to know him?

ﬁhen wWe weas going ég school together aﬁ Central.

Beg your pardon?

We was going to school together at Central Junior

When ydu-went to school together at --
‘ THE COURT: ' Are you éaying Central?
THE WITNQSS:) Yes,
(By‘Mr. Corrigan)" How long ago was that, sir?
That was in the past - I forget. ‘

Now, calling _your attenthn . the 23rd day of July,

1968, did you have occasion to see Halter Waohlngcon on tnat

'day?

5 > & b b > o @

Yes.

Will you tell the Court an& jury where you saw him?

- 105th and Superior.

What if anything did you do with him that day?
What- did I do with him?
Yes, what dld you do with him?

I ddn't do nothing with him,

Did you do anything together with him?
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Q

Nothing.

Did you go anyplace with him?
In. the morning we went down ~-
‘I bgghyour pardon?

We'went down to Lakevietl.

THE GOURT: - In the morning
we went dowm to Lakeview, he said. Keep your
voice up.

(By Mr. dorrigah) Where did you go on Lake&iew?
Where Abburndale --.
| MR, FLEMING: | I didn't hear that.
'THE COURT: Auburndale.

(By Mr. Corrigan) Did anybody else go'with you

other than Walter? o .

or i#,peqple that went with you?

A

Q

-

ﬁe and the Panthers. =~ _ e

———

——

Th; Panthers, and who are tﬁg Pénthexs? _'
Tﬁe Black'Panthers.oVer on 105th, |
How many Black Pan£hers were there?

That went down there?

Yes, éir.

About 1l or 13.

13 oxr 14, and.canjyoﬁ give us the names of the 13

NB, I forget.

You forget the namers? ‘ E S
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A Yes.

Q Whére did you go on Auburndale?

A ‘To Fred Ahmed Evanst! house.

Q To Pred Ahmed Evans' héuse:?

A Yés. .

Q Do you see Fred Ahmed Evans in this court room?

A ‘Yes., |
: Q'. Point hiﬁ out, please,

A I hate fo point with ny finger.

Q I beg your pardon? .

A I‘don't want to point with nmy fingef.'

Q . Will you describe whiéh'gentleman he'is.in this c&urt
room? :

‘A In the black -~ the gentleman weariné‘tﬁe dAShiki.’ :
Q The gentleman wearing the what?. - T "

A fhe dsshiki. -

MR,- CORRIGAN: . The dashiki -- may
the.recérd.show he idenﬁified.Ahmed Evans?
THE COURT: :." It may so show.

Q (By Mr. Corrigan) Describe for them Fred Ahmed
Evans' home on Auburndale.. | |

A The éﬁartment_building,"

Q The Q?artment bullding is frame o. bfick?

A Brick. '
Q Where did you go in ‘het bullling?




A Downstairs.
Q Dovnstairs?
A Yes.
Q ‘hn§ vho, if anybody, did you see when ysu arrived
there? " / |
A . Just the'brothérs and Sisters. . .__.__
- z-fé. FLEMING: What did he say?
THE COURT: : Something about the

‘brothers and siéters that were already down there,
is that what you safd? Q
THE WITNESS: .  Yes.
Q (By.Mr. Corrigan) Wnen you say brothers and sisters,

what do you mean?

A . My brothers and siséers, black people.that was down
there, my brothefsngpd sisters. — S
Q fbﬁr blood brothers and sist;rs?

THE COURT: Hé said the black

people are his brothers and sisbers.

Q (By Mr. Corrigan) The bia;k people?

A Yes. .

Q@ - Will you tell us what hapﬁéned when you arrived
there? o

A ’ Just went down}thewe-f@m'meeﬁi@g)_ﬁhab's-aIl, you

know, black cul sure.

i
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evenlng?

& » O » O© » O >

Black caucus?.

Black culture meeting,

Wés Freé Ahmed Evans there?

,ﬁhen‘I got there, he wasn't,

Didwthere cone a time when he arrived There?
Aﬁout 9:30,‘1 think, '/

About 9:30 or 10300, was this in the ﬁorning or

In the morming.

When he arrived, was he élone or with someone else}
He was with some more, |
How was he dressed.when.ne‘aprived?

Dashiki.

What? ' .

A dashiki, what he has on now, .;

—_ -
S

What he has on now, that kind.of an outfit.

And what transpired, what went on in that house.

while you were there?

A

. Just talking‘about black history., Then we went

upstairs, and that's all,

Q
N
Q

¥hat happened when you went upstalrs?
Just seen some guns, that's all.

You 8aw some guns; And was anything done in connec-

-

tion with thosze guns?

A

ﬁo. Just laying on the floor,
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guns?

in the

O B O B O B O > OLHOH > O »

‘ Mattrgsses

They were laying on ths floor,
How many guns did you see?

About ten,

_About ten, and what kind of guns were they?

‘;,fbrgét the name of them,

You forget ndw.

~

Did you see anything else in connection with those

-Some more guns . -- what do you mean?

D1d you see, for exgmple, did you see any furnishings
home, any chairs, any beds Sr dishes or tables?

Yes, |

Whét did you sée? .

Beds, and chairs to s&it in, . a ;

What type of bed did you see?

and beds, -

Regular, conventional beds? . . . O
Yes, '

Pid you see anything else, with the guns?

No,

Beg your pardon?

_ (Witniess shakes head,) .

Did you seé-any'ammunition?

-

MR, FLEMING: Objection,

THE COURT: Overruled,
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What was that?

(By Mr. Corrigah) Dig ﬁcu gee.any ammunition?

Not in the room, In the other room I saw one,

THE COURT: Tn the other room

-

he saw some,

How much amnunition did.you see In the other room?

_About three or’ feur‘boxes of -~ T-'don't know what

kind 1t was.

Q-

Three or four:boxes. How fig vere the boxes?

About mcé this (ingdicating). ‘
MR, CORRaGAN' May thé record show

that he indlcatcd aqp“oxlmately a 3—by»3~incn area?
MR, FLEMII\:G: ) I think that ’'s a

little large., What Size? | _— - s

THE VITHESS: . (Indicating) .A

'little square bov like ‘thisy

THE COURT: ' Approximately~
é by 3 inches, épperQMately.

Foika, thosein the Jugy box, 1f you can't
hear, Just raise your right hand and I will under-
stand that's the reason you're railsing your hand.

;”lj Kéep your volce up as besat you can,

(By Mr. Corrigan) Now, while you were there,

did you ‘hear l»r., Ahmed Evans say anytning?_

4

Juz*t rointed out various guns, that's all, you know,
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Q . Polnted at the varilous guns,

And what if anything did he say when he pointed at

the various gunsg?

A ~Well, there £0, you kpdw, the name of the gun.

Q The name of the gum?

A Yesa, ‘ '

Q Did he do anything:else -in connection with the guns?
A Yo, |

Q VWhile Mr. Evans was there, did you hear anybody else

say anything?

A (Witness shakes head,) Just see the gun, you know,
Just point out the gun, We Jjust sat down and listened to

some records,

.

‘Q ‘Ybu listened to some records? B ‘ _ ?
A Albums, D ‘ |
) e . . - 1’"._ .
Q Did anybody do any»ﬁalkipg there at alle
IA About whaf? ‘ - " . . ) S
Q About angthing. 1
A Yes, Ve was talking about- the black histor&, that's
all, |
Q@  You were talking about %he.blaek history? Aﬁd‘what

was said about the bdlack history? ‘
. 4 . :

A - Just we wag talking about, you know, the black people,

what we wanted, you know, ‘and that wé; you know, and wasn't

nothinz novpenzd,
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Q

A

What was this, now? Repeat that again, please,

Ve was talking about, jou know, black people wanted

some, you know, our share, you know, land, you knou, ike

this,
Q- Bléck people wanted their sﬁafé of what?
A Our -land, : :
Q - What?
THE. COURT' | bur land,
Q (By Mr. Corrigan) Yes, and what else was sald?
MR, FLEMING: Objection,
THE COURT: Overruled,
A That!s all we were‘ta&king about, Just dlack history
of péoﬁle; .
Q- | About the black history of people. B
What 1f anything ?as-said aboz;zﬁhé'éﬁﬁs?
A That's aﬁf Nothtng.,  ~
é Nothing was said aﬁout fhe guns, ) . - .
Did you'ﬁave occasion £o~§eeaahy money on. that
occasion?.
A ‘Yo,
Q Diq yoﬁ have any cqnversétioﬁ about any moneyé
Whatikipd of money? Nobody carried any money with
them, | |
Q Did anyuody talk about money while you were'fhere?
A (12 tnesey shakes‘headQ)
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Q Now, when you went to Fred Ahmed Fvans'! home with
about fourteen Black Panthers, how many people were in

that home when you arrived there, spproxlmately, 1f you

recall?
A ~ About ten,
Q About ten. And you referred to these as ?brothers

Pnd sisters,” 1s that corpect?
A (Witness nods,)
Q -How were they dressed?
A Just.like people are supposed to be dressed, you kndwﬂ
., e¢lothes ‘on, |
Q' .., They were dressed with élothes on,

Vas the clothing conventionél garﬁ, such as you are

'wearing now, or other kinds of garb? g ;

A A1l the same. Dashiki or this - doesn't make no

. - e . _ —p -
dlfference, S -
Q It was mlxed up, some vere in dashiki and some wWere

" 4n conventional clothing, is that correct?

A - Yes.

What time did you arrive in the morning?
About 9:00,
 How long ‘aid you stay there?

Until —-

"Until when?

OO > & O

Until 6:00 or T:00 in {he =avening,
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Q Until about 6:00 or 7:00 in the evening.
And was Fred Ahmed Evans there éll the time yoﬁ

vere there?’

A Except when I came in the morning, he wasn't,

Q 'wnen you came in the morning; he wasn't theré?

A No, |

.§ Now, how soon did he éffive in the morniné aftef‘you

]
had arrived?

A About a half hour later,
Q 4—Did he have anything with him when he came?
A (Witness shakes head.)
Q@ ' Vas he carrying anything?
A (Witness shakes head.) No, - _
Q Did he stay thefe then the rest of the day, or Gid
there come a time when he left? : ,wt~ ;
A 'g‘don't‘fememberg . We had went to sleep.
‘ MR, FLEMING: - . 1 cantt hear you,

THE COURT: I think he sald
"we went to sleep,” o |
Is that what youvsaid?
THE WITNESS: . Yes, Me and the
fest of them went to slcep. _
Q - ' ~(S§JMP. Corrigan) How long did you sleep while

you were there that day?

A Up until the'evening, about €330,

M P R
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Q Up until the evening, about 6330,

| Now, how 41id you and the Black Panthers come to go
to Ahmed Fvans' home on that day? VWnat was the reason for
your going? | |
A Just went down, you know, just called the meeting,

xthat'sAali,

I,Q They called @ meeting? Who called the meeting, 1£
:you know? ‘
A . Brother Addis told us to go.
Q Who? ' \ |
THE COURT: r‘z_ | o Brother Addis,
Q (By Mr. Corrigan) Doeé he have another name?
A I éon't knéw. _
'Q He called the meeting, and did he teil &ou aﬁout the
meeting? - o S
. RER— . . i - . )
A He Just saild, you know, we are golng down to

Brother Ahmed's pad, you know, for a meeting, éo-talk'about
black history, |
| THE COURT: . They can't hear yous
tiould you read that please?
(Question and answer read by reporter})
) (By M, Corrigan) And when did he tell you that? '
The day before that
Q ‘THe ' day*befdre that,

" And how long did the mEﬁtil? lest at Pred Ahmed

i R0 v T
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